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МЕТАЛЛИЧЕСКИЕ СЛИТКИ В МАТЕРИАЛАХ  

МОГИЛЬНИКОВ I – V ВЕКОВ БАССЕЙНА РЕКИ ТУЛВЫ 

О.А. Казанцева 

Аннотация 

Статья вводит в научный оборот результаты исследования металлических слитков 

из коллекции Кудашевского I могильника (III – V вв.) и Красноярского I могильника 

(I – V вв.), расположенных на юге Пермского края. Анализ морфологии, технологии, 

состава металла и веса слитков дополняет общую картину домонетной системы обра-

щения населения Прикамья. Кроме того, представлена информация о металле слитков 

Покровского могильника IV – V вв., хранящихся в Национальном музее Удмуртской Рес-

публики им. К. Герда. Впервые находки проанализированы в контексте погребального 

обряда древнего населения. 
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Summary 

O.A. Kazantseva. Metal Ingots in the Materials of the Burial Grounds Constructed during 

the 1st–5th Centuries in the Basin of the Tulva River. 

This paper considers the results of research on metal ingots from the collection of 

the Kudashevsky I (3rd–5th centuries a.d.) and Krasnoyarskу I (1st–5th centuries a.d.) burial 

grounds in the south of Perm krai. The analysis of morphology, technology, and composition 

of the metal, as well as weight of the ingots, adds to the general understanding of the system 

of metal ingots (not coins) used by the population of Prikamye. In addition, the metal of ingots 

from the Pokrovsky burial ground (4–5th centuries a.d.), which are stored in the K. Gerd  

National Museum of the Udmurt Republic, is investigated. The findings are for the first time 

discussed in the context of ancient funeral ceremony. 

Keywords: Perm Prikamye, archaeology, burial ground, metal ingots, morphology, 

technology, X-ray fluorescence analysis, equivalent weight. 
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